
Protokół Nr 23/16
z obrad XXIII sesji Rady Gminy Srokowo odbytej w sali galerii 

Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie 
w dniu 30 czerwca 2016r.

Początek posiedzenia – godz. 13.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 16.00.

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie.
Obradom  przewodniczył  Aleksander  Kamiński  –  Przewodniczący  Rady  Gminy
Srokowo.

Ad. pkt. 1
Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Otwarcie XXIII sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(t.j. Dz. U. z 2016r. poz. 446)  otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy
Srokowo Aleksander Kamiński.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył  posiedzenie XXIII sesji
Rady Gminy Srokowo, powitał przybyłych gości i radnych.

Pana Wójta Gminy Srokowo – Franciszka Andruszkiewicza, 
Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarz Gminy,
Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnik Gminy,
Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego
Pana Marka Olszewskiego – Kierownika Referatu Gospodarki Terenowej w Urzędzie 
Gminy Srokowo,
Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek  
Oraz zaproszonych gości:
Panią Czesławę Gwóźdź – zasłużoną do odznaczenia Medalem „Za zasługi dla 
Gminy Srokowo”,
Pana Stanisława Tołwińskiego – Prezesa Aeroklubu Krainy Jezior
Pana mł. inspektora Dariusza Ślęzaka – Komendanta Powiatowego Policji w 
Kętrzynie,
Pana Piotra Dzirbę – Dzielnicowego Gminy Srokowo
Pana Chorążego Mariusza Staworko z Placówki Straży Granicznej w 
Barcianach,
Pana Romana Kuriatę – Reprezentanta Warmińsko-Mazurskich Izb Rolniczych
kierowników jednostek organizacyjnych gminy:
Panią Jadwigę Zając – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance,
Pana Dariusza Kowalskiego – dyrektora Gimnazjum,
Pana Janusza Januszewskiego – dyrektora GOK,
Panią Grażynę Jolantę Niedźwiedzką- Bień – kierownik GOPS
Panie i Panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji.
Lista  obecności  radnych  i  zaproszonych  osób  stanowi  załącznik  Nr  1,  2  i  3  do
protokołu.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński kontynuując posiedzenie
sesji na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy
13  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  rady  wynoszącego  15  osób  stanowi
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.
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Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 
Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 13 gł.
„za”,0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” została wybrana radna Katarzyna 
Żejmo, kolejna z listy radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad 
i przeszedł do realizacji pkt. 2. 

Ad. pkt. 2
Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian      
w porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Srokowo  Aleksander  Kamiński poinformował,  że
porządek obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie. Zapytał czy są
wnioski lub uwagi do porządku obrad?

Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz zaproponował  zmianę w porządku obrad 
polegającą na wprowadzeniu w pkt 10.1. projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Związkowi Gmin „Barcja” w 2016r.,  wprowadzenie projektu 
uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Rady z jednoczesnym 
przesunięciem pkt dotyczących zmian w WPF i zmian budżetu o jedna pozycję oraz 
zajęcie stanowiska Rady Gminy Srokowo w sprawie akceptacji zmiany 
Statutu Związku Gmin „Barcja” w Kętrzynie.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o głosowanie na temat 
przyjęcia zmiany polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad pkt 10.1. projektu 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Barcja” w 2016r. 
Rada Gminy jednogłośnie - 13 gł. „za” przyjęła  zmianę polegającą na 
wprowadzeniu pkt 10.1. do  porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Barcja” w 2016r.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o głosowanie na temat 
przyjęcia zmiany polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad pkt 10.2. projektu 
uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Rady.

Rada Gminy jednogłośnie - 13 gł. „za” przyjęła  zmianę polegającą na 
wprowadzeniu pkt 10.2. do  porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zmiany w składzie osobowym Komisji Rady.

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco:
1.  Otwarcie XXIII sesji Rady Gminy Srokowo.
2.  Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany.
3.  Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy Srokowo.
4.  Nadanie Honorowego Wyróżnienia Gminy Srokowo- Medalu „Za zasługi dla Gminy
     Srokowo”.
5.  Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym.
6.  Interpelacje i zapytania radnych.
7.  Informacja o organizacji czasu wolnego w czasie wakacji dla młodzieży szkolnej 
    Gminy Srokowo – GOK i animatorzy sportu.
8.  Rozpatrzenie sprawozdań za 2015r. i podjęcie uchwały w sprawie ich    
     zatwierdzenia:
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a)przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania  budżetu 
   gminy za 2015r.;
b)odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za      
   2015r.;
c)odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania   
   budżetu  gminy za 2015r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;
d)opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja;
e)głosowanie.
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za
    2015r.
a)odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy     
   absolutorium;
b)odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania    
   wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Srokowo za 2015r.;
c)dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2015r.;
d)głosowanie.
10.  Podjęcie uchwał w sprawach:   
     10.1. udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Barcja” w 2016r.  
     10.2. zmiany w składzie osobowym Komisji Rady       
     10.3. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata                
             2016-2021,      
     10.4. zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r. 
11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.
13.  Zakończenie obrad  XXIII  sesji Rady Gminy Srokowo.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt.2 i przeszedł do  punktu 3 porządku obrad.

Ad. pkt. 3
Przyjęcie protokołu z XXII  sesji Rady Gminy Srokowo.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Kamiński poinformował,  że  protokół
z XXII sesji (zał. nr 5) był do wglądu w biurze Rady Gminy oraz został wyłożony na
pół godziny przed sesją na sali obrad. Stwierdził, iż zapoznał się  z protokołem, który
wiernie odzwierciedla przebieg XXII sesji z dnia 25 maja 2016 roku. Przewodniczący
zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  do  protokołu.  Wobec  braku  wniosków  i  uwag
Przewodniczący Rady Gminy poddał protokół pod głosowanie, w czasie którego na
sali obrad obecnych było 13 radnych. 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół bez uwag i większością głosów –
12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw” i 1 gł. „wstrzymujący się” (radna nieobecna na
poprzedniej sesji).  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3. i przeszedł do  punktu 4. porządku obrad.
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Pkt 4.
Nadanie Honorowego Wyróżnienia Gminy Srokowo- Medalu „Za zasługi dla
Gminy Srokowo”.

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odczytał Akt Nadania Rady Gminy 
Srokowo Pani Czesławie Gwóźdź Medalu „Za zasługi dla Gminy Srokowo”  (zał. nr 6 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wręczył Pani Czesławie Gwóźdź 
medal i kwiaty.
Pani Czesława Gwóźdź uhonorowana Wyróżnieniem Gminy Srokowo podziękowała 
radnym i całej lokalnej społeczności za nominowanie jej osoby do wyróżnienia. Pani 
Czesława Gwóźdź powiedziała, że jest to dla niej szczególny zaszczyt bycia odznaczo-
ną. Podziękowała za zaufanie społeczne, którym została obdarzona przez mieszkań-
ców Srokowa.   
Wszyscy uczestnicy sesji Rady Gminy obdarzyli Panią Czesławę Gwóźdź gromkimi 
brawami.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 4. i przeszedł do  punktu 5. porządku obrad.

Pkt 5.
Informacja Wójta Gminy Srokowo o działalności w okresie między sesjami.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Pana Wójta Gminy Sroko-
wo o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym.

Wójt  Gminy  Srokowo  Franciszek  Andruszkiewicz powiedział,  że  okresie
międzysesyjnym od 25 maja 2016r. do 29 czerwca 2016r. wydał cztery zarządzenia
(zał. nr 7):

1.Zarządzenie  nr  54/16  z  dnia  31  maja  2016r. w  sprawie  powołania  Społecznej
Komisji Mieszkaniowej. 

2.Zarządzenie nr 55/16 z dnia 8 czerwca 2016r. w sprawie przekazania mienia dla
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Srokowie.

3.  Zarządzenie  nr  56/16  z  dnia  8  czerwca  2016r. w sprawie  zasad zamawiania,
ewidencjonowania,  wydawania,  używania,  przechowywania  oraz  likwidacji  pieczęci
urzędowych, pieczęci służbowych i stempli w Urzędzie Gminy Srokowo.

4.  Zarządzenie  nr  57/16  z  dnia  15 czerwca  2016r. w sprawie  powołania  komisji
konkursowej do przyznawania nagród Wójta Gminy Srokowo oraz nadawania tytułu
„Primus Inter Pares” dla uczniów szkół z terenu Gminy Srokowo.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  zapytał czy są pytania do złożonej
informacji, a w związku z ich brakiem pytań zamknął pkt. 5 i przeszedł do punktu
6 porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 5. i przeszedł do  punktu 6. porządku obrad.
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Pkt 6.
Interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił radnych o składanie 
interpelacji lub zapytań. 

Radna Ewa Dudek zapytała czy wszystkie zarządzenia powinny być wywieszane w
BIP  Srokowo  czy  tylko  niektóre?  Radna  powiedziała,  że  część  zarządzeń  jest
zamieszczana w BIP, ale nie wszystkie.

W związku z brakiem dalszych interpelacji i zapytań radnych Przewodniczący Rady Gminy
zamknął pkt 6 i przystąpił do realizacji pkt 7 porządku obrad.

Pkt 7.
Informacja o organizacji czasu wolnego w czasie wakacji dla młodzieży 
szkolnej Gminy Srokowo – GOK i animatorzy sportu.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że temat był 
przedstawiany (zał. nr 8)  i omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady
Gminy, a następnie poprosił Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury Pana Janusza 
Januszewskiego o przybliżenie informacji.

O godz. 13.15 na obrady sesji  przybył radny Marek Stachurski - stan 14 radnych.

Dyrektor GOK Janusz Januszewski powiedział, że informacje o planowanych zajęciach
dla dzieci i młodzieży są zamieszczone na stronie internetowej oraz na tablicach 
ogłoszeń. Jeśli chodzi o plan prowadzonych zajęć to przedstawia się on następująco:
Poniedziałek:
1000-1100 – zajęcia plastyczne grupa klasy I-III
1100-1300 - indywidualna gra na instrumentach klawiszowych klasy I-VI
1200-1300 – zajęcia plastyczne grupa klasy IV-VI
1400-1530 – zajęcia plastyczne grupa gimnazjum
1400-1600 - indywidualna gra na instrumentach klawiszowych gimnazjum
Wtorek: 
1100 – 1400 - warsztaty wokalne 
1400 - 1600 – zajęcia plastyczne
1800 - 2030 spotkania świetlicowe
Środa:
1000-1100 – zajęcia plastyczne grupa klasy I-III
1100-1300 - indywidualna nauka gry na gitarze klasy I-VI  
1200-1300 – zajęcia plastyczne grupa  klasy IV-VI
1400-1600 -indywidualna nauka gry na gitarze grupa gimnazjum
Czwartek
1100-1300 – „Mały Plener Malarski”
zajęcia dla klas IV-VI i dla gimnazjum
1100 – 1400 - warsztaty wokalne
Sekcja sportu zaprasza do korzystania w okresie letnim (lipiec, sierpień)   do korzy-
stania z obiektów sportowych a w szczególności z kompleksu boisk Orlik, który będzie
czynny codziennie od  1600-2130.
Dla wszystkich chętnych oferujemy możliwość korzystania ze sprzętu i wyposażenia 
do gry w piłkę nożną, piłkę siatkową, koszykówkę, tenisa ziemnego, badmintona, rin-
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go,  a także do korzystania z bieżni (możliwość wypożyczenia kijków do nordic wal-
king). 
Zajęcia ukierunkowane z instruktorem - harmonogram:
-poniedziałek  - godz. 1700 – 1900  -piłka nożna (grupa mieszana szkoła podstawowa i
gimnazjum)- Orlik
-wtorek  –  od godz. 1600  -zajęcia tenisa ziemnego lub badmintona dla dzieci szkol-
nych – Orlik
- środa – godz. 1600 – tenis ziemny, badminton, piłka siatkowa –Orlik
-czwartek- godz. 1700 – 1900 - piłka nożna (grupa mieszana szkoła podstawowa i gim-
nazjum)- Orlik
-piątek  - od godz. 1600-  zajęcia tenisa ziemnego lub badmintona dla dzieci szkolnych
– Orlik
Turnieje i rozgrywki (lipiec, sierpień):
8 lipca – Dni Srokowa – „Srokowiada lekkoatletyczna” na Orliku
31 lipca – I międzygminny Turniej Plażowej Piłki Siatkowej – Kompleks w Leśniewie

-soboty -godz.1600- 1800 wakacyjna liga piłki nożnej- gr. młodsza (mecze turnieje); 
godz. 1800 –gr. senior (Orlik)
-niedziele - od godz.1700 cykl turniejów tenisa ziemnego (3 x lipiec, 3x sierpień) - Or-
lik
Sala sportowa Śnieżka w okresie letnim udostępniania będzie grupom zorganizowa-
nym oraz w przypadku niesprzyjającej pogody.
Przez cały okres wakacji dzieci i młodzież będą mieli do swojej dyspozycji:
-Wioskę internetową czynną codziennie   800-1600

-Salę klubową czynna 1000 – 1600 we wtorki 1000 -2030

-Boiska ORLIK  - czynne codziennie  1600-2130

-Salę sportową Śnieżka w czasie wakacji będzie udostępniana grupom 
zorganizowanym w przypadku niesprzyjającej pogody.
W dniach 29-31 lipca odbędzie się konwent gier planszowych, który ma za zadanie 
odciąganie dzieci, młodzieży i dorosłych od przesiadywania przy komputerach. 
Wszystkie informacje są ujęte na plakatach, które będą wywieszone na wszystkich 
tablicach ogłoszeń w sołectwach naszej Gminy.
Dyrektor GOK Janusz Januszewski powiedział, że informacja jest wywieszona na ta-
blicach ogłoszeń i na stronach internetowych. Dodatkowo zostały zamówione duże
plakaty,  które zostaną porozwieszane na tablicach  ogłoszeń we wszystkich sołec-
twach. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander  Kamiński otworzył  dyskusje,  a  wobec jej
braku poprosił radnych o przegłosowanie przedstawionej informacji.

Rada Gminy jednogłośnie – 14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. 
„wstrzymujących się”  przyjęła informację o organizacji czasu wolnego w 
czasie wakacji dla młodzieży szkolnej Gminy Srokowo – GOK i animatorzy 
sportu.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o zabranie głosu Prezesa  
Aeroklubu Krainy Jezior Stanisława Tołwińskiego.
Prezes    Aeroklubu Krainy Jezior Stanisław Tołwiński podziękował przedstawicie-
lom i delegacjom Gminy Srokowo za czynny udział                     w patriotycz -
nych wydarzeniach, które mają miejsce na Lotnisku w Wilamowie. Następnie
zostało  odczytane  oficjalne  podziękowanie  dla  Samorządu  Gminy  Srokowo,
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które zostało złożone na ręce Przewodniczącego Rady Gminy Srokowo Alek-
sandra Kamińskiego. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 7. i przed przystąpieniem do realizacji pkt 8. po-
rządku obrad o godz. 13.23 ogłosił przerwę, która trwała do godz. 13.40.

Pkt 8.
Rozpatrzenie sprawozdań za 2015r. i podjęcie uchwały w sprawie ich    
zatwierdzenia:
a)przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy za 2015r.;

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Pana Wójta Gminy 
Srokowo Franciszka Andruszkiewicza o przedstawienie sprawozdania finansowego     
i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015r. 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz poinformował, że:

Budżet Gminy na rok 2015 zatwierdzony uchwałą Uchwała Nr IV/13/15 Rady Gminy 
Srokowo z dnia 30 stycznia  2015r zaplanowany został w kwotach :

Dochody budżetu gminy w wysokości  11 991 674 zł

z tego: dochody bieżące w wysokości  10 758 674 zł,
            dochody majątkowe w wysokości  1 233 000 zł.

Wydatki budżetu gminy w wysokości 11 677 474 zł, 

z tego:    wydatki bieżące w wysokości     10 758 674 zł,
    wydatki majątkowe w wysokości  918 800 zł

Budżet uchwalony został z nadwyżką w wysokości 314 200zł. Z nadwyżki planowało 
się spłacić raty pożyczek w WFOŚIGW  w Olsztynie 

 
Na koniec roku po zmianach dokonywanych w trakcie roku  plan dochodów  budżetu
gminy zwiększony został ogólnie  o kwotę  1 902 463,16 zł  i   wynosił  kwotę 13 894
137,16 zł.  Zwiększenia dotyczyły w  dochodów  bieżących- kwota  1 821 696,95 oraz
dochodów majątkowych kwota  80 766,21zł.  
Budżet gminy po stronie wydatków został zwiększony ogólnie o 1 739 528,79 złotych
i po  zmianach  wynosił 13 417 002,79 zł. 
Zmianami zwiększone zostały  wydatki bieżące o 1 646 721,38 zł  oraz wydatki ma-
jątkowe o  kwotę 92 807,41zł. 

Wykonanie budżetu za 2015 rok przedstawia się następująco:
 
- Dochody zrealizowane zostały w kwocie 13 493 306,19 zł. co stanowiło 97,12 % 
planu po zmianach 
w tym: dochody bieżące - 12 353 436,87zł. tj. 98,20%
            dochody majątkowe -1 139 869,32 zł tj. 86,76%
- Wydatki zrealizowano w kwocie 12 438 292,30 zł co stanowiło 92,70 % planu po 
zmianach:
 w tym bieżące - 11 602 167,37zł. tj. 93,53%
          majątkowe - 836 124,93 zł. tj. 82,65%
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       Rok 2015 zamknął się dla naszej gminy nadwyżką dochodów nad wydatkami
w  kwocie  1 055 013,89  zł. Z  nadwyżki  spłacone  zostały  pożyczki  w  BGK
i WFOŚCIGW. Spłata pożyczek w 2015r. to kwota 1 488 630,91zł.  
W styczniu br. spłaciliśmy odroczone raty dwóch pożyczek z WFOŚIGW w Olsztynie
w kwocie 162 500zł. Następne w czerwcu spłaciliśmy 230 000 zł.  wynikającą  z  rat
dwóch pożyczek oraz 5 000zł z trzeciej pożyczki. 
Kwota 60 000zł trzeciej pożyczki została zapłacona we wrześniu i ta pożyczka została
spłacona w całości. W grudniu 2015r spłaciliśmy kolejne 64 000 zł.  dwóch pożyczek
z WFOŚIGW oraz kredyt bieżący. W maju 2015r. po rozliczeniu wniosku o płatność
na projekt budowy sieci kanalizacyjnej  realizowany ze środków  PROW została  spła-
cona została pożyczka w Banku Gospodarstwa Krajowego w kwocie 
877 130,91zł. 
      Dochody własne za rok 2015 osiągnęliśmy w kwocie 3 265 061,39 zł na plan
3 469 270 tj. 94,12 % w tym dochody z majątku gminy na plan 410 800 wykonali-
śmy w kwocie –340 099,54 zł  tj. 82,79%. 
Dochody z budżetu państwa, dotacje i środki z zewnątrz - na plan 10 424 867,16 zł.
uzyskaliśmy kwotę 10 230 039,91 zł tj. 98,14 %, planu  w  tym:  
*subwencje przekazane zostały zgodnie z planem w kwocie 4 507 680 zł., 
*udziały w podatkach stanowiących dochód z budżetu państwa:
-  podatek dochodowy  od osób fizycznych – 1 286 884 zł,  na plan 1 275 815 tj.
100,87 % planu, 
- podatek dochodowy od osób prawnych – 64 045,01 zł na plan 120 000 tj.  53,3 
*dotacje celowe z budżetu państwa – 3 492 281,08 zł.  na plan  3 508 800,95zł  tj.
99,53 % planu  w tym:
- na zadania zlecone przekazano - 2 336 446 zł na plan 2 348 522,25 zł.  tj. 99,49%.
- na zadania własne – 1 155 835,08 zł na plan 1 160 278,70 zł.  tj. 99,62% planu.
*Na  zaplanowane środki w kwocie 1 001 671,21 zł   z funduszy europejskich na re-
alizację zadań  inwestycyjnych i bieżących  wpłynęły środki w kwocie 999 472,13 zł.  
Są to środki z PROW. 
-na refundację projektu na kanalizację miejscowości Kąty, Siniec, Młynowo, Silec- 
903 294,86 zł ,
- na realizację zadania budowa placów zabaw Jankowice , Leśniewo, Szczeciniak -  
20 690,92zł ,
- na budowę MOR ( miejsce odpoczynku rowerzystów ) -75 486,35 zł . 
Po ostatecznym rozliczeniu projektu realizowanego ze środków PO Ryby tj. zagospo-
darowanie działek nad Jeziorem Rydzówka dokonaliśmy zwrotu kwoty - 130 183,03zł.
Były to niewykorzystane środki po przetargu.
Największe kwoty z realizacji dochodów własnych do budżetu gminy uzyskano z reali-
zacji następujących podatków i opłat:
- podatek rolny – 1 547 213,71 zł
- podatek od nieruchomości od osób fizycznych i prawnych – 799 524,64zł
- sprzedaż mienia – 286 588,14 zł
- podatek leśny –107 495,60 zł
- podatek od środków transportowych- 45 681,40 zł
- dzierżawa mienia 45 248,95 zł 
- za pozwolenie na sprzedaż alkoholi – 42 129,05 zł
- podatek od czynności cywilno-prawnych- 36 700,80 zł
- odsetki od osób fizycznych – 17 096,62 zł
- opłata skarbowa – 12 717 zł.
Realizacja wydatków finansowych na zadaniach inwestycyjnych stanowiła  kwotę 836
124,93zł tj. 82,66% planu. 
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Realizacja zadań inwestycyjnych w 2015r skupiała się głównie nad zakończeniem za-
dania zagospodarowania działek nad J. Rydzówka  z przeznaczeniem na rekreację.
Wydatki 2015r to kwota 553 958,34zł. Łączny koszt zrealizowanej inwestycji to kwota
1 389 140,26 zł dofinansowanie ze środków PO Ryby - 960 610,75zł  zaangażowane
środki własne to kwota – 428 529,51zł. Dokonano również zakupu pierwszego wypo-
sażenia  kompleksu nad J Rydzówka  min : 4 stoły pod wiaty, 3 stojaki na rowery, 6
koszy na śmieci, 20 tabliczek informacyjnych za kwotę  12 162,80zł, wykonano zasi-
lenie energetyczne ( awaryjne)-1364,61zł  oraz monitoring obiektu –  6 850zł.   
Realizowaliśmy też wydatki inwestycyjne na: 
- budowę oświetlenia ulicznego w Solance  i Skandławkach - 7891,89zł,  
- wykonanie przyłącza do sieci energetycznej w Pieczarkach –  895,44 zł,
- dostosowanie urządzeń złączy kablowo - pomiarowych do standardów Energa Ope-
rator przepompowni w miejscowości Leśniewo  i Kosakowo-11 070 zł, 
- wykonanie pomiaru sytuacyjno-wysokościowego oraz mapy do inwestycji kanaliza-
cyjnej w Srokowie ul. Barciańska, Szkolna, miejscowość Siniec  i Młynowo oraz  opra-
cowanie  dokumentacji na  26 950zł, 
- budowa MOR – trasy rowerowe -75 471,35zł (zadanie w całości pokryte dotacją  ze
środków Urzędu Marszałkowskiego), 
-wykonane zostały  pomiary  sytuacyjno-wysokościowe  oraz mapy do dokumentacji
na  przebudowy dróg gminnych (Kosakowo, Leśny Rów, Srokowo: Łąkowa, Ogrodo-
wa, Kaczory i Suchodoły-Wysoka Góra -11 350zł.
Z zakupów inwestycyjnych zakupione zostały : 
-  do Urzędu Gminy:  kopiarko – drukarki za kwotę 5 043zł, aparat fotograficzny za
kwotę 5 916 zł oraz dokonano  wymiany serwera  za kwotę 16 605 zł.  
-  przystanki autobusowe 10 szt.  przy drodze  650 Srokowo – Siniec –Kolonia 
-zakupiono piec  centralnego ogrzewania do GOK za  kwotę 22 140 zł. 
W ramach realizacji pozostałych zadań majątkowych przekazaliśmy środki na zadanie
inwestycyjne realizowane ze Starostwem Powiatowym w Kętrzynie –remont chodnika
przy drodze powiatowej w miejscowości Kosakowo -36 307,49 zł .

W wydatkach budżetu na 2015 zaplanowane zostały zadania jednostek pomocniczych
gminy w ramach funduszu sołeckiego na łączną kwotę 171 910,31 zł  na które  wy-
datkowana została kwota 72 537,87 zł  tj. 42,20%.

Poszczególne jednostki budżetowe zrealizowały wydatki w następujących kwotach:  
  - Gimnazjum  Plan – 1 454 637,71 wykonanie 1 424 961,02 zł tj. 97,96%
  - SP Srokowo – plan – 2 286 510, 70 zł wykonanie 2 222 665,94 zł tj.   97.21%
  -  GOPS –  Plan 3 445 292  wykonanie 3 351 761,71 zł tj.  97,29% 
  - Urząd Gminy – Plan – 6 230 562,38 wykonanie 5 439 204,34 zł 87,30% 
 - Gminny Ośrodek Kultury – plan kosztów 429 382,57  wykonanie  437 862,97 zł
101,98 %
- Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  - Plan     1 277 350,00 zł  wykona-
nie  1 121 291,97 zł  tj.  87,79% .
W 2015r poniesione zostały wydatki na następujące działy w zł:
- Rolnictwo  i  łowiectwo - kwota 698 259,00 zł  
-Transport i łączność – kwota 479 187,00 zł
- Turystyka – kwota -75 471,00 zł (MOR)
-  Gospodarka  mieszkaniowa  kwota  704 065,00  zł  w  tym  budowa  kompleksu  –
571 663,00zł
- Plany Zagospodarowania Przestrzennego i cmentarze wojenne – kwota 34 850,00zł
- Administrację publiczną- kwota 1 859 998,00 zł
- Urzędy Naczelnych Organów Administracji – kwota 45 759,00 zł 
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- Bezpieczeństwo publiczne i ochronę p.poż. – kwota 83 215,00 zł  
- Obsługę długu publicznego (odsetki od pożyczek ) – 62 573,00 zł
- Oświatę i wychowanie -  kwota – 3 967 926,00 zł
- Ochronę  zdrowia - kwota  - 44 009,00zł
- Pomoc społeczną - kwota – 3 166 621,00 zł
- Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – kwota 1745,00 zł
-  Edukacyjną opiekę wychowawczą – kwota 306 990,00 zł
-  Gospodarkę komunalną i ochronę środowiska – kwota 275 422,00 zł 
- Kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego – kwota 541 645,00 zł 
- Kulturę fizyczną i sport – kwota 90 554,00 zł.

Szczegółowo zadania zrealizowane w 2015r przedstawione zostały w przedłożonym
państwu i RIO sprawozdaniu. 
      Realizacja zadań budżetowych w 2015r przebiegała z własnych środków, dotacji
na zadania zlecone oraz kredytu bieżącego w wysokości 500 tys. zł. 
      Od czterech lat coraz trudniej realizuje się zadania budżetowe gminy z powodu
corocznie obniżających się dochodów z tytułu podatku rolnego. Kolejne lata będą
jeszcze gorsze w pozyskiwaniu dochodów własnych jeżeli cena żyta nie wzrośnie -
przez co wzrośnie podatek rolny. Kolejnym krokiem do zwiększenia dochodów jest
pozyskanie nowych inwestorów do gminy. Wszyscy powinniśmy zabiegać, aby na te-
renie  naszej  gminy  powstawały  nowe  firmy  zatrudniające  naszych  bezrobotnych
i płacące do gminy podatki. 
W innym przypadku będziemy musieli ograniczać koszty  bieżące  gdyż gmina nie bę-
dzie w stanie  realizować, poza zadaniami obligatoryjnymi , dodatkowych obciążają-
cych zadań i nie przynoszących dochodów.

        Pan Wójt serdecznie podziękował wszystkim pracującym przy realizacji budżetu
Gminy Srokowo w 2015 roku., Pani Skarbnik Gminy, Pani Sekretarz Gminy, kierowni-
kom jednostek administracyjnych i wszystkim, którzy pracowali przy opracowaniu bu-
dżetu.

b)odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu 
gminy za 2015r.;

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Przewodniczącą 
Komisji Rewizyjnej Agnieszkę Gajowniczek o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej
w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2015r.
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Gajowniczek poprosiła radnego Marka 
Stachurskiego członka Komisji Rewizyjnej o odczytanie przygotowanej opinii.
Radny Marek Stachurski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Srokowie 
(zał. nr 9) o wykonaniu budżetu Gminy Srokowo za 2015 rok, która brzmiała 
następująco: 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy w Srokowie na posiedzeniu w dniu 18 maja 2015
rozpatrzyła sprawozdanie Wójta Gminy Srokowo z wykonania budżetu Gminy za 2015
rok. Podczas formułowania opinii Komisja zapoznała się z:

 sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015 r
 sprawozdaniem finansowe Gminy Srokowo za 2015 r.
 informacją o stanie mienia gminy
 opinią  Regionalne  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  o  sprawozdaniu

z wykonania budżetu przez Wójta Gminy Srokowo za 2015 r.
Komisja Rewizyjna uwzględniła wyniki kontroli, jakich dokonała w ciągu roku        
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a także wysłuchała ustnych wyjaśnień Wójta Gminy i Skarbnik Gminy. 
Komisja Rewizyjna stwierdziła, co następuje:

1. Uchwalony przez Radę Gminy budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku,
przewidywał  realizację  dochodów  w  kwocie  13  894  137,16  zł.  Dochody
wykonano w kwocie 13 493 306,19 zł, co stanowiło 97,11 % planu, w tym
planowane dochody własne na kwotę 3 469 270 zł  -  wykonanie w kwocie
3 265 061,39 zł, co stanowi 94,12 % planu. W kategorii dochodów własnych
wyodrębniamy grupę dochodów majątkowych i  bieżących.  Dochody własne
bieżące  wykonano  na  kwotę  2  924  961,85  zł,  co  stanowi  95,63  %
zaplanowanych dochodów własnych bieżących.  Dochody własne majątkowe
wykonano  na  kwotę  340  099,54  zł,  co  stanowi  82,79%  zaplanowanych
dochodów własnych majątkowych. Dochody majątkowe planowano pozyskać
głównie  w  wyniku  sprzedaży  majątku  gminnego  w  drodze  przetargów.
W dziale 700  par. 0770 z wpłat z tyt. odpłatnego nabycia prawa własności
planowano osiągnąć dochody w wysokości 330 000 zł. Rzeczywiste wykonanie
wyniosło  282  824,98  zł  co  stanowi  85,70  % planu.  Łącznie  w  dziale  700
„gospodarka  gruntami  i  nieruchomościami”  wykonanie  dochodów
majątkowych  było  niższe  o  ok.  70  000  zł  niż  planowano  –  głównie
w paragrafie „dochody z najmu i dzierżawy” (ok. 22 000 zł) i „ wpłaty z tytułu
odpłatnego nabycia prawa własności” (ok. 43 000 zł). Należy podkreślić, że
w stosunku do roku 2014 wyraźnie zintensyfikowano działania mające na celu
pozyskiwanie  dochodów  ze  sprzedaży  zbędnego  mienia.  Jednocześnie
zmniejszeniu uległy wykonane dochody z najmu i dzierżawy mienia.

2. Uchwalony  przez  Radę  Gminy  plan  wydatków  budżetowych  po  zmianach
dokonanych  w  ciągu  roku  przewidywał  kwotę  13  417  002,79  zł.  Wydatki
zrealizowano w kwocie 12 438  292,30 zł, co stanowi 92,70 % ogółu planu.

3. Na  realizację  rocznych  i  wieloletnich  zadań  inwestycyjnych  zaplanowano
w budżecie Gminy kwotę 1 011 607,41 zł, co stanowiło 7,54 % ogółu planu
wydatków.  Wydatkowano  kwotę  836  124,93  zł,  co  stanowi  82,66  %
planowanych wydatków na inwestycje.  W wyżej  wymienionych wartościach
najbardziej  znaczącą  pozycję  stanowią  środki  zaangażowane  w  realizację
kompleksu wypoczynkowego nad jez. Rydzówka, tj. 553 958,34 zł. Inwestycja
realizowana była w latach 2014-2015 z rozliczona została w 2015 r.  Całość
inwestycji  to  koszt  1 389 140,26 zł.  Dodatkowo wydatkowano ze środków
własnych gminy 20 377,42 zł  na stoły, stojaki  na rowery, kosze, awaryjne
zasilanie  energetyczne  i  monitoring.  Zaangażowanie  środków  unijnych
w projekcie zagospodarowania działek nad j.  Rydzówka wyniosło 69,15 %.
W  2015  r.  gmina  Srokowo  realizowała  także  projekt  pod  nazwą  „Trasy
rowerowe w Polsce Wschodniej”, na który gmina Srokowo otrzymała dotację
w wys. 75 771,35 zł z Urzędu Marszałkowskiego. Kwota ta została przekazana
na  partycypację  gminy  w  w/w  projekcie.  Gmina  Srokowo  wydała  także
36  307,49  zł  na  budowę  chodnika  przy  drodze  powiatowej  w  Kosakowie
(współudział ze Starostwem Powiatowym w Kętrzynie). Pozostałe inwestycje
w  roku  2015  ograniczyły  się  do  niewielkich  działań  –  zakup  i  montaż
przystanków przy drodze 650, prace dokumentacyjne do III etapu budowy
kanalizacji  i  remontu  wodociągu  (26  950  zł),  przyłącza  energetyczne
Leśniewo-Kosakowo  z  I  etapu  budowy  kanalizacji  (11  965,44  zł),
dokumentacja do przebudowy dróg gminnych (11 350,00 zł), wymiana pieca
w  GOK  (22  140,00  zł),  zakupy  sprzętu  do  UG  Srokowo  (27  169,00  zł),
wykonanie  lampy  oświetleniowej  w  Solance  (7  891,89  zł).  Nie  wykonano
oświetlenia na ul. Leśnej i planowanych wydatków na oświetlenie w Solance,
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Jegławkach   i  Srokowie  z  funduszy  sołeckich  (łączny  plan  niewykonanych
planowanych inwestycji to ok. 61 000 zł).  

4. Na  wydatki  bieżące  budżetu  zaplanowano  kwotę  12  405  395,38  zł,
zrealizowano wydatki w kwocie 11 602 167,37 zł, co stanowi 93,52 % ogółu
planu. Z kwoty wydatków bieżących 79,86 % stanowiły wydatki na zadania
własne,  a  20,14  %  wydatki  na  zadania  zlecone.  Najbardziej  znaczące
zmniejszenia wydatków bieżących w stosunku do planu dotyczą rozdziałów –
60016 drogi gminne (wynagrodzenia osobowe, zakupy materiałów i usług oraz
wydatki  inwestycyjne mniejsze o 157 tys.  zł),  70005 gospodarka gruntami
i  nieruchomościami  (wydatki  inwestycyjne  i  zakupy  materiałów  mniejsze
o  61  tys.  zł  ),  75023  urzędy  gmin  -  (wynagrodzenia  osobowe,  zakupy
materiałów i usług oraz zakup usług pozostałych mniejsze o 149,5 tys. zł ),
75412  ochotnicze  straże  pożarne  (zmniejszenie  o  20  tys.  zł),  90003
oczyszczanie  wsi  (zmniejszenie  o  51,5  tys.  zł),  90015  oświetlenie  ulic
(ograniczono  wydatki  inwestycyjne  o  70  tys.  zł),  92109  domy  kultury
(zmniejszenie głównie na materiałach i wyposażeniu o 69 tys. zł).  W 2015 r.
wydatkowano w gminie na oświatę 3 967 926,21 zł (dla porównania w 2014 r.
było  to  3  773  858,94  zł).  Wydatki  w  dziale  oświata  w  2015  r  zostały
ograniczone o 125 tys. zł. w porównaniu do założeń planu.

5. Nadwyżka budżetu Gminy na koniec 2015 roku wyniosła 1 055 013,89 zł i była
wyższa niż  planowane 477 134,37 zł.  Nadwyżka  przeznaczona została  na
spłaty pożyczek zaciągniętych w latach ubiegłych w Wojewódzkim Funduszu
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.

6. Ze środków własnych budżetu Gminy w 2015 roku zgodnie z planem spłacono
raty zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 611 500 zł.   Ponadto po
rozliczeniu wniosku na budowę kanalizacji, w maju 2015 r. została spłacona
pożyczka  z  BGK  w  wys.  877  130,91  zł  zaciągnięta  na  wyprzedzające
finansowanie.  Z  końcem  roku  kalendarzowego  został  spłacony  kredyt
obrotowy w kwocie 500 000 zł.

7. Zadłużenie Gminy na koniec 2015 r. z tytułu zaciągniętych pożyczek wyniosło
kwotę 1 326 000 zł z terminem spłaty w 2016 roku i latach następnych. 

8. Należności  wymagalne  wobec  gminy  wyniosły  830  212,31  zł,  z  czego
należności  wymagalne  Urzędu  Gminy  to  293  324,91  zł  (w  2014r.
299070,48zł), GOPS – 437 619,63 zł (głównie zaległe alimenty), ZGKiM – 99
267,77 zł             (w 2014 r. 86 656,13 zł).

9. Gmina  na  31  grudnia  2015  roku  posiadała  wymagalne  zobowiązania
z terminem płatności do 31 grudnia 2015 roku w kwocie 60 974,09 zł, w tym
zobowiązania ZGKIM- 50 764,54 zł oraz Urzędu Gminy – 10 209,55 zł. Dla
porównania na koniec roku 2014 zobowiązania wymagalne gminy na dzień
sprawozdawczy  wynosiły  148  168,96  zł,  w  tym  zobowiązania  ZGKIM-
56 771,98zł oraz Urzędu Gminy – 91 396,98zł. 

10.Skutki  obniżenia  górnych  stawek  podatków  za  2015  rok  wyniosły  116
817,00zł. Skutki udzielonych ulg, umorzeń, zwolnień z podatków za 2015 rok
wyniosły 286 555 zł.

11.W budżecie zaplanowano wydatki jednostek pomocniczych, czyli sołectw na
kwotę  171  910,31  zł.  Wykonanie  funduszy  sołeckich  na  koniec  2015  r.
wyniosło 72 537,87 zł, co stanowi  42,20 % planu (dla porównania na koniec
2014 r. było to 32,54% planu). 

12.Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Olsztynie  wyraziła  pozytywną  opinię
o sprawozdaniu z wykonania budżetu.

Zdaniem Komisji Rewizyjnej wyrażonym w niniejszej opinii, analiza dokumentów
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przedstawionych przez  Wójta  Gminy pozwoliła  na kompleksową ocenę wykonania
budżetu  za  2015r.  Nadwyżka  na  koniec  roku  budżetowego  była  wyższa  niż
zaplanowano. Komisja Rewizyjna zaznacza, że w budżecie Gminy Srokowo na koniec
roku budżetowego wystąpiły zobowiązania wymagalne oraz niski poziom wykonania
zadań  zaplanowanych  w  ramach  funduszy  sołeckich.  Ponadto  w  końcu  roku
budżetowego  wykorzystano  część  subwencji  oświatowej  dedykowanej  dla
następnego roku budżetowego w kwocie ok. 200 tys. zł. Sytuacja ta wskazuje na
brak  płynności  finansowej  gminy,  mimo  ograniczania  wydatków  i  planowego
pozyskiwania dochodów. 

Powyższe  daje  podstawę  do  wyrażenia  pozytywnej  z  zastrzeżeniami  opinii
o  realizacji  budżetu  Gminy  Srokowo za  2015  rok  i  wystąpienia  do  Rady  Gminy
z wnioskiem o udzielenie  absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo. 

c)odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania
budżetu  gminy za 2015 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński odczytał opinię Regionalnej Izby
Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2015 r. wraz z informacją
o stanie mienia komunalnego (zał. nr 10).

Regionalna Izba Obrachunkowa w Olszynie, Zespół Zamiejscowy w Elblągu,  zgodnie
z Uchwałą RIO.IV-0120-113/16 Składu Orzekającego RIO w Olsztynie z 13 kwietnia
2016 r.  w  sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Srokowo spra-
wozdaniu z wykonania budżetu Gminy Srokowo za rok 2015. Skład Orzekający Regio-
nalnej  Izby Obrachunkowej w Olsztynie  pozytywnie zaopiniował przedłożone
przez Wójta Gminy Srokowo sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy
Srokowo za 2015 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.

W uzasadnieniu  podano,  że  05  kwietnia  2016  r.  do  RIO wpłynęło  sprawozdanie
z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015 r., które zostało przyjęte Zarządzeniem
Nr 39/16 Wójta Gminy Srokowo z dnia 31 marca 2016 r. w sprawie przedłożenia
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015 r.   

Sprawozdania składa się z części opisowej i tabelarycznej. W części opisowej omó-
wiono dochody wykonane w 2015r. w podziale na dochody bieżące i majątkowe. Wy-
liczono wskaźniki procentowe wykonania dochodów, według źródeł ich pochodzenia.

W części dotyczącej wykonania wydatków omówiono realizację wydatków w 2015 r.
z podziałem na wydatki bieżące i majątkowe, wyliczając wskaźniki procentowe zreali-
zowanego planu rocznego.

Przedmiotowe sprawozdanie zawiera wykaz samorządowych jednostek budżetowych
prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie
oświaty (Dz.U. z 2004 r. , Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) gromadzących na wydzielo-
nym rachunku dochody określone w uchwale przez organ stanowiący jednostki samo-
rządu terytorialnego.

Przedłożone  sprawozdanie  zawiera  również  informację  o  wykonaniu  przychodów
i kosztów samorządowego zakładu budżetowego za 2015 r.
Przedmiotowe sprawozdanie zawiera również informację o przebiegu wykonania pla-
nu finansowego samorządowych instytucji kultury za 2015 r.
Analizując przedłożone sprawozdanie Skład Orzekający stwierdził co następuje:
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Zrealizowane dochody budżetowe stanowią 97,13% uchwalonego planu dochodów
po zmianach, z tego dochody bieżące stanowią 98,21% wykonania planu po zmia-
nach.  Wydatki  budżetowe  wykonano  w  92,71%  planu  wydatków  po  zmianach
z tego wydatki bieżące wykonano w  93,53% planu po zmianach.

Budżet roku 2015 zamknął się nadwyżką w wysokości 1’056’493,29 zł. 
Skład Orzekający stwierdził, ze zgodnie z art. 242 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia
2009 r. o finansach publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2013 r. poz. 885 z późn.
zm.) na koniec roku budżetowego, wykonane wydatki bieżące nie są wyższe niż wy-
konane dochody bieżące powiększone o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych           i
wolne środki oraz kwotę związaną z realizacją wydatków bieżących z udziałem środ-
ków, o których mowa w art. 5 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.               o fi -
nansach publicznych, w przypadku, gdy środki te nie zostały przekazane w danym
roku budżetowym.

Skład Orzekający stwierdza, że wyżej wymienione sprawozdanie uwzględnia dane,
o których mowa w art. 269 ustawy o finansach publicznych, tj.:

-dochody i wydatki budżetu Gminy w szczegółowości określonej jak w uchwale bu-
dżetowej,
-zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowych z udziałem środ-
ków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych, doko-
nane w trakcie roku budżetowego,
-stopień zaawansowana realizacji programów wieloletnich
Ponadto Skład Orzekający stwierdza, że wraz z wyżej wymienionym sprawozdaniem
została przedłożona informacja o stanie mienia komunalnego.
Biorąc pod uwagę całość materiałów podlegających zaopiniowaniu Skład Orzekający
postanowił jak w sentencji.
Podpisano:
Przewodnicząca  Składu  Orzekającego  Kolegium  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
w Olsztynie, Zespół Zamiejscowy w Elblągu – Małgorzata Mazur-Wysocka. 

d)opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja;

Przewodniczący rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Przewodniczących Komisji 
o przedstawienie opinii w sprawie wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015r. 

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Krzysztof  Mościcki
odczytał konkluzję z wykonania budżetu stanowiącą integralną część opinii (zał. nr 11
do niniejszego protokołu), która brzmiała następująco:

Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  po  zapoznaniu  się  z  opinią  RIO
w Olsztynie,  korektą  sprawozdań  z  wykonania  budżetu,  opinią  Komisji  Rewizyjnej
Rady  Gminy  Srokowo  postanowiła  zaopiniować  pozytywnie  sprawozdanie
z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015 r. 
Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że zwykło się
przyjmować, że absolutorium udzielane jest za wykonanie budżetu co jest mylącym
poglądem  ponieważ  absolutorium  udzielane  jest  za  całość  działań,  również  za
realizację  zadań własnych  itd.  Komisja  Finansów i  Rozwoju  Gospodarczego  część
finansową ocenia pozytywnie, natomiast jeśli chodzi o zastrzeżenia to dotyczą one
braku realizacji zadań związanych z wykorzystaniem funduszy sołeckich oraz działań
prorozwojowych służących rozwojowi gospodarczemu. Kwestia dobrze wykonanego
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budżetu przeważa ponieważ ubiegły rok był niezwykle trudny i sam fakt, że budżet
został zrealizowany prawidłowo i dodatkowo wypracowana została nadwyżka, która
pozwoliła  na  spłatę  pożyczek  zaciągniętych  na  wcześniejsze  działania  przez  co
mieliśmy możliwość rozpoczęcia kolejnych przedsięwzięć. Pomimo pozytywnej opinii
komisja  będzie  oczekiwała  na  pojawienie  się  i  realizację  nowych  działań
prorozwojowych w najbliższej przyszłości.

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Gminy Srokowo Ewa Dudek 
odczytała opinię swojej komisji. 
Komisja Edukacji i Spraw Społecznych Rady Gminy Srokowo na posiedzeniu 
wspólnym komisji stałych Rady Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Srokowo za 2015 r., opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Srokowo  
o wykonaniu budżetu Gminy Srokowo za 2015 r., opinią RIO w Olsztynie                  
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015 r. oraz ustnych 
wyjaśnień Wójta Gminy i Skarbnik Gminy Srokowo. Komisja po analizie otrzymanych 
dokumentów zwraca uwagę na bardzo niski poziom wykonania zadań zaplanowanych
w ramach funduszy sołeckich, których wykonanie na koniec 2015 r. wyniósł 42,20% 
założonego planu oraz na wykorzystanie na koniec roku budżetowego części 
subwencji oświatowej dedykowanej dla następnego roku budżetowego w kwocie ok. 
200 tys. zł. Komisja stwierdza, że wyraźnie zintensyfikowano działania w stosunku do
roku 2014 mające na celu pozyskiwanie dochodu ze sprzedaży mienia. Komisja 
pozytywnie opiniuje realizację budżetu Gminy Srokowo za 2015 r.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Krzysztof Mróz odczytał opinię 
komisji (zał. nr 12 do protokołu) o następującej treści:

Z przykrością musimy stwierdzić, że jako komisja zajmująca się infrastrukturą, 
jesteśmy ogromnie zniesmaczeni w powodu przesunięć tak ogromnej kwoty z działu 
utrzymania dróg. Uzasadniając, drogi są w stanie krytycznym, nie są uzupełniane 
odpowiednim  kruszywem; brak rowów i zebranych poboczy od wielu lat, w dodatku 
budżet został uszczuplony 160 tys. zł.
Cieszy nas jedynie fakt, iż po apelach związanych z doborem kruszywa widać efekty. 
Mamy nadzieję, że w przyszłym roku ostatni raz będziemy czytać w analizie budżetu 
nazwy tych samych dróg i z przyjemnością dokonamy objazdu dróg gminnych, po 
porządnie naprawionych drogach, które posłużą  długie lata.
Z przykrością musimy stwierdzić, że w 2015r nie zauważyliśmy żadnej poprawy         
i rozbudowy infrastruktury wodnej, kanalizacyjnej i drogowej, zgłaszane drogi 
corocznie są w harmonogramie. Natomiast liczymy, że w tym roku nastąpi znacząca 
poprawa i z przyjemnością oraz bez uwag będziemy analizować budżet za 2016r.
Ogólnie patrząc na cały budżet nie możemy mieć większych uwag.
Wszystkie kwoty się zgadzają ; pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej , RIO budżet
dopięty i wykonany prawie w 100 %. Ze względu na stan sytuacji budżetowej 
rozumiemy, że nie ma nadziei na inwestycje bieżące bez wsparcia z zewnątrz 
poprawiające infrastrukturę, jednakże nie można odsuwać tego w nieskończoność
więc czekamy na znaczące efekty.  
                                                                           
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński podziękował 
Przewodniczącym poszczególnych komisji za przedstawienie opinii, a następnie 
otworzył dyskusję.
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W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński 
poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania             
z wykonania budżetu Gminy Srokowo za rok 2015.

e) głosowanie.

Po odczytaniu projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 
Dziadonia Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.

Po głosowaniu Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński stwierdził, 
że:

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych -  większością głosów–
13 gł. „za”,  0gł. „przeciw”,  1 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę

nr XXIII/117/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 czerwca 2016r.
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania

z wykonania budżetu Gminy Srokowo za rok 2015.

Uchwała stanowi zał. nr 13 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8. i przed przystąpieniem do realizacji pkt 9. po-
rządku obrad o godz. 14.32 ogłosił przerwę, która trwała do godz. 14.42.

Podczas przerwy obrady opuściła radna Renata Mendala- stan 13 radnych.

Pkt 9.

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za
2015r.
a)odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium;

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Przewodniczącą 
Komisji Rewizyjnej Agnieszkę Gajowniczek o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej  
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Gajowniczek poprosiła radną Ewę 
Dudek o odczytanie wniosku.

Radna Ewa Dudek odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Srokowo (zał. nr 14), który brzmiał następująco:

„Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Srokowo w sprawie udzielenia absolutorium
Wójtowi Gminy za rok 2015 z tytułu wykonania budżetu.
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Srokowo w składzie:
1.Agnieszka Gajowniczek – przewodniczący
2.Ewa Dudek                  – członek
3.Waldemar Obolewicz    – członek
4.Marek Stachurski          - członek
działając  na  podstawie  art.  18a  ust.  3  ustawy  o  samorządzie  gminnym,  po
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pozytywnym    zaopiniowaniu  wykonania  budżetu  gminy  za  rok  2015  wnioskuje
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo za rok 2015 z tytułu wykonania
budżetu gminy.
W załączeniu opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy za rok.

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński podziękował 
Przewodniczącej Komisji Edukacji i Spraw Społecznych  za odczytanie wniosku.

b)odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej 
zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Srokowo
za 2015r.;

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Przewodniczącą 
Komisji Rewizyjnej Agnieszkę Gajowniczek o odczytanie uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej  w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Srokowo absolutorium.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Gajowniczek oddała głos radnej Ewie 
Dudek. 

Radna Ewa Dudek odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej 
zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Srokowo za 2015r.;
Uchwała RIO stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

c)dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2015r.;

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję nad 
udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo za 2015 r.
Radny  Piotr  Dziadoń powiedział,  że  we  wcześniejszej  części  w  opiniach  komisji
wypomniano  słabą  realizację  zadań  związanych  z  funduszem  sołeckim.   Radny
uważa,  że  należy  powiedzieć,  iż  nie  jest  łatwo  rządzić  gminą,  gdy  ta  nie  ma
pieniędzy. Inaczej wyglądałaby sytuacja gdyby nasza gmina dysponowała większymi
funduszami.  
W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Srokowo 
Aleksander Kamiński poprosił Wiceprzewodniczącego Piotra Dziadonia o odczytanie 
projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo.

d)  głosowanie.

Po odczytaniu projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 
Dziadonia Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.
Po głosowaniu Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński stwierdził, 
że:

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych większością głosów –
12gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  1gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę

Nr XXIII/118/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 czerwca 2016r.
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo.

Uchwała stanowi zał. nr 16 do protokołu.
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Z okazji udzielenia absolutorium przedstawicielka Rady Gminy wręczyła Wójtowi 
Gminy Srokowo symboliczną wiązankę kwiatów, a radni nagrodzili ten fakt brawami.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9. i  przystąpił do realizacji pkt 10. porządku ob-
rad. 

Pkt. 10.      Podjęcie uchwał w sprawach:

10.1. Udzielenia pomocy finansowej  Związkowi Gmin „Barcja” w 2016r.

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił panią Skarbnik
Małgorzatę Cwalina o przedstawienie projektu uchwały (zał. nr 17).
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że w budżecie Gminy na 2016 r.
w dziale 750 rozdział 75095 zarezerwowane zostały środki finansowe w wysokości
2758zł  na  pomoc  finansową  dla  Związku  Gmin  „Barcja”  z  przeznaczeniem  na
wykonanie  ścieżek  rowerowych  w  powiecie  kętrzyńskim  etap  I  opracowanie
programu funkcjonalno- użytkowego. Zadanie będzie realizowane na terenie powiatu
Kętrzyńskiego,  w  tym  na  terenie  Gminy  Srokowo.  Realizacja  tego  zadania
i  przekazanie  pomocy  są  celowe  ponieważ  wpłyną  na  poprawę  jakości  życia
mieszkańców Gminy Srokowo.

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję,          
a w związku z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Piotra Dziadonia o 
odczytanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi 
Gmin „Barcja” w 2016 r.
Po odczytaniu projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 
Dziadonia, Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poddał projekt
uchwały pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –
13gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę

Nr XXIII/119/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 czerwca 2016r.
w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Związkowi Gmin „Barcja” w 2016 r.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.1. i  przystąpił do realizacji pkt 10.2. 
porządku obrad

10.2. Zmiany w składzie osobowym Komisji Rady.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Srokowo Aleksander  Kamiński poprosił  o  wypowiedź
Radcę Prawnego Ryszarda Bielańskiego o przedstawienie swojego stanowiska w tej
sprawie.
Radca  Prawny  Ryszard  Bielański wyjaśnił  sprawę  dotyczącą  zmiany  składu
osobowego.  Powiedział,  że  radna  Katarzyna  Żejmo  od  1  lipca  br.  zostanie
zatrudniona  w  GOPS  Srokowo  jako  asystent  rodziny.  W  związku  z  tym,  iż  jest
członkiem Komisji Edukacji i Spraw Społecznych stwierdziła, że nie chciałaby, aby jej
nowa praca kolidowała z obowiązkami radnej. Radca Prawny powiedział, że nie ma
zakazów  prawnych,  aby  Pani  radna  będąc  zatrudnioną  w  gminnej  jednostce
organizacyjnej  nie  mogła  być  członkiem komisji,  ale  jeśli  sama wystąpiła  z  taką
inicjatywą to należy uszanować jej decyzję. Radca Prawny uważa, że nawet gdyby
Pani radna nie zadecydowała się zrezygnować z członkostwa w Komisji  Edukacji  i
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Spraw  Społecznych,  to  jej  praca  nie  kolidowałaby  z  pełnionymi  obowiązkami
w radzie.
Radca  Prawny  powiedział,  że  istnieje  bezwzględny  zakaz  ustawowy  (zgodnie
z  ustawą  o  samorządzie  gminnym)  dla  radnych  jeśli  chodzi  o  pełnienie  funkcji
kierownika  lub  zastępcy  kierownika  gminnej  jednostki  organizacyjnej,  który  nie
obejmuje pracowników danych jednostek.
Niektóre  Rady  Gmin  stwarzają  możliwość  zmian  składów  poszczególnych  komisji
stałych rady po to, aby radni mogli zmienić członkostwo z jednej i pracować w takiej,
która bardziej im odpowiada.  
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję.
Radna  Agnieszka  Gajowniczek wyraziła  swoją  opinię  w  sprawie  odejścia  radnej
Katarzyny Żejmo z Komisji Edukacji i Spraw Społecznych. Radna uważa, że Komisja
Edukacji jest jedną z ważniejszych komisji i taką, która ma najwięcej prac bieżących.
Członkowie  komisji  bardzo  odczują  odejście  jej  członkini.  Radna ma nadzieje,  że
odejście  radnej  Katarzyny  Żejmo  było  jej  niezależną  decyzją,  na  którą  nikt  nie
wpływał i niczego nie sugerował. 
Radna Katarzyna Żejmo wyjaśniła, że zakres prac komisji oświaty mógłby kolidować
z przyszłą pracą, którą podejmie w GOPS Srokowo.
Radna  Katarzyna  Żejmo powiedziała,  że  decyzja,  którą  podjęła  była  przemyślana
i  nikt  nie  miał  na  nią  żadnego  wpływu.  Radna  uważa,  że  powinna  wycofać  się
z członkostwa w tej  komisji  ponieważ zakres działania  w niej  obejmuje w swoim
zakresie również pomoc społeczną. Podjęła taką decyzję, ponieważ chciałaby mieć
komfort w pracy i nie wchodzić w pewne sprawy podczas prowadzonych dyskusji.
Dlatego też podjęła taką decyzję, która była przemyślana i ostateczna. 
Radna Ewa Dudek powiedziała, że przedstawione stanowisko przez radną Katarzynę
Żejmo  jest  jej  wolą  i  decyzją,  ale  jeśli  chodzi  o  zakres  spraw  społecznych  to
niejednokrotnie  trzeba  będzie  podjąć  decyzję,  która  również  będzie  wymagała
stanowiska innych komisji. Radna uważa, że w takim przypadku nie ma znaczenia
w jakiej komisji jest się członkiem, ponieważ i tak wszyscy radni pracują nad różnymi
sprawami,  których  niejednokrotnie  nie  da  się  uniknąć.  Radna  Ewa  Dudek
powiedziała, że szanuje wybór radnej Katarzyny Żejmo, ale jednak namawia ją do
pozostania  w składzie  komisji  Edukacji  i  Spraw Społecznych  lub  do  przemyślenia
swojego stanowiska. 
Radna  Agnieszka  Gajowniczek proponuje  przemyślenie  sprawy  odejścia  radnej
z Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, a następnie powrócenie do tematu podczas
prac  komisji  w  sierpniu.  Radna  podkreśliła,  że  każdy  radny  odpowiada  za  całe
spektrum  poruszanych  spraw  gdzie  decyzje  podejmowane  są  we  wszystkich
sprawach, a swoje zdanie radni muszą mieć wypracowane na każdy temat.
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że według niego lepiej
byłoby  podjąć  ten projekt  uchwały  ze  względu  na  to,  aby  nie  zaszkodzić  radnej
Żejmo w podjęciu  pracy,  a  jeśli  po  miesiącu  okaże  się,  że  jej  stanowisko  pracy
faktycznie  nie kolidowałoby z pełnieniem funkcji  członkini  Komisji  Edukacji  będzie
można podjąć stosowną uchwałę i przywrócić radną z powrotem na członka komisji.
Radna Agnieszka Gajowniczek jest innego zdania i według niej więcej argumentów
przemawia za tym, aby poczekać z podjęciem tej uchwały o miesiąc lub dwa dzięki
czemu radna Katarzyna Żejmo będzie mogła zorientować się jak wygląda sytuacja
w pracy i czy nie będzie kolidowała z zakresem obowiązków radnej dotychczasowej
komisji. Radna powiedziała, że nie zagłosuje za podjęciem tej uchwały.
Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że radni mają trzy możliwości wyboru.
Po pierwsze radni mogą złożyć wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z porządku
obrad z zawieszeniem jego w czasie po to, aby móc w jakimś terminie do niego
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powrócić,  radni  mogą  zagłosować  przeciwko  uchwale  oraz  po  prostu  ją  przyjąć
poprzez głosowanie. Radca Prawny uważa, że należy uszanować wolę radnej.
Radna Katarzyna Żejmo poprosiła, aby radni przychylili się do jej wniosku ponieważ
jest on ostateczny, radna nie odchodzi z Rady Gminy, a będzie pracowała  w Komisji
Rolnictwa i Infrastruktury. 
Radny Piotr Dziadoń zapytał Radcę Prawnego czy przy podjęciu tej uchwały może
pojawić się „wakat” członka komisji czy też radni powinni dokonać wyboru przejścia
innego radnego do tej komisji?
Radca Prawny Ryszard Bielański odpowiedział, że nie ma takiej potrzeby ponieważ
nie  jest  to  żadnym  uchybieniem  prawnym,  iż  komisja  nie  pracuje  w  pełnym
statutowym  składzie  przez  pewien  okres.  Miejsce  to  trzeba  będzie  uzupełnić
w przyszłości, ale nie jest to sprawa nagląca.  
Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała  co  będzie  jeśli  za  jakiś  czas  nastąpi  taka
sytuacja,  że radny zmieni  pracę lub ją dostanie,  a ktoś stwierdzi  iż  nastąpił  tzw.
konflikt interesów? Co radni zrobią w takim momencie gdy dany radny/ radna nie
będą  uważali,  że  powinni  się  zrzec  prac  w  danej  komisji  i  czy  wtedy  Pan
Przewodniczący  podejmie  decyzję  o  złożeniu  wniosku  w sprawie  usunięcia  danej
osoby z komisji? Radna uważa, że jest to pewnego rodzaju precedens.
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że w takim przypadku
poczekałby na opinię prawną. W przypadku radnej Katarzyny Żejmo wszystko działo
się  bardzo  szybko,  a  decyzję  o  odejściu  z  komisji  podjęła  sama  radna.
Przewodniczący  podkreślił,  że  w przypadku kolizji  interesów konsekwencje  ponosi
radny jako jednostka (w przypadku podjęcia  pracy na kierowniczym stanowisku),
a nie cała rada.
Radna  Agnieszka  Gajowniczek powiedziała,  że  według  niej  podejmowanie  tej
uchwały w dniu  dzisiejszym jest  błędem. Chodzi  o  to w jaki  sposób rada będzie
w  stanie  zareagować  w  sytuacji,  gdy  dany  radny  nie  złoży  takiego  wniosku
w przypadku ogólnie pojętego konfliktu interesów o czym wszyscy będą wiedzieli.
Radca Prawny Ryszard Bielański odpowiedział,  że gdyby doszło do takiej  sytuacji
i dany radny nie złożyłby takiej rezygnacji to Rada Gminy nie ma podstaw do tego,
aby odwołać danego radnego ze składu osobowego komisji.  Zgodnie ze statutem
zmiany  w składzie  komisji  następują  na  wniosek  Przewodniczącego  Komisji  bądź
samego  radnego.  Jeśli  Przewodniczący  Komisji,  jak  również  dany  radny  takiego
wniosku  nie  złożył,  ponieważ  nie  widzi  żadnej  kolizji  interesu  to  rada  nie  może
odwołać takiej osoby z członkostwa w komisji. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Srokowo Aleksander  Kamiński w  związku  z  brakiem
dalszej  dyskusji  poprosił  Wiceprzewodniczącego  Piotra  Dziadonia  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Rady.
Po  odczytaniu  projektu  uchwały  przez  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  Piotra
Dziadoń Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych większością głosów –
10 gł. „za”,  1 gł. „przeciw”,  2 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę

Nr XXIII/120/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 czerwca 2016r.
w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Rady

Uchwała stanowi zał. nr 18 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.2. i  przystąpił do realizacji pkt 10.3. 
porządku obrad.
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10.3. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2021.

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił panią Skarbnik
Małgorzatę  Cwalina  o  przedstawienie  projektu  uchwały  (załącznik  nr  19  do
protokołu).
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie
Finansowej dotyczą przyjęcia dochodów i wydatków do budżetu gminy ze względu na
przyjęcie decyzji Wojewody Warmińsko- Mazurskiego w sprawie zmian kwot dotacji
na zadania bieżące i zlecone oraz skutków zmian w budżecie nie wprowadzających
nowych zadań do WPF oraz nowych przedsięwzięć.  

Przewodniczący  Rady  Gminy  Srokowo Aleksander  Kamiński w  związku  z  brakiem
dyskusji  odczytał  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej na lata 2016-2021, a następnie poddał go pod głosowanie.

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie–  13 gł. „za”,
0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę

Nr XXIII/121/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 czerwca 2016r.
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2021.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.3. i  przystąpił do realizacji pkt 10.4. 
porządku obrad.

10.4. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r  .

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił panią Skarbnik
Małgorzatę  Cwalina  o  przedstawienie  projektu  uchwały  (załącznik  nr  20  do
protokołu).
Skarbnik  Gminy  Małgorzata  Cwalina powiedziała,  że  zmiany  dotyczą  dochodów:
zwiększenia o kwotę 97 073 zł. planowanego zwrotu podatku Vat; zgodnie z decyzją
Wojewody zmniejsza się dochody gminy o kwotę 100 zł na zadania zlecone – zadania
w  zakresie  obsługi  Karty  Dużej  Rodziny.  Zmiany  dotyczą  wprowadzenia  kwot
(wydatki):  U.G.:  wynagrodzenie  interwentów  5 000  zł  oraz  ZUS od  wynagrodzeń
5 000 zł, zakup materiałów- 30 000 zł, zakup usług-22 082 zł na bieżące utrzymanie
dróg gminnych;  wydzielenie  ze składek na ZG „Barcja”  kwoty  dotacji  na zadanie
inwestycyjne 2 758 zł  za  zadanie  związane z  opracowaniami  do dokumentacji  na
wykonanie ścieżek rowerowych; na utrzymanie kompleksu -na zakup materiałów np.
leżaki, grille, łódkę, stroje dla opiekunów, tablice informacyjne, sprzęt nagłaśniający
oraz bieżące utrzymanie – 8 000 zł., na zakup usług zdrowotnych- 100 zł.; fundusz
sołectwa Silec- zakup materiałów do demontażu domków nad jeziorem Silec -500zł
z pomniejszeniem tych środków na zakup usług; rada gminy- zakup- 800 zł. i koszty
utrzymania telefonu służbowego 350 zł  dla przewodniczącego Rady Gminy; zakup
materiałów  promocyjnych  m.in.  dodruk  folderów  w wersji  niemieckiej  -6 000  zł.;
szkolenia kierowców dowożących dzieci, badania psychotechniczne, umowa zlecenie
na dowożenie dzieci po awarii autobusu; przeniesienie z zakupu materiałów na zakup
usług kwoty 300 zł na zarządzaniu kryzysowym (dostawa worków i plandek); dotacji
na  zadania  inwestycyjne  na  wymianę  dwóch  pomp  do  przepompowni  ścieków
i jednej do studni głębinowej dla ZGKiM – 14 200 zł; wprowadzenie paragrafu zakup
usług na kwotę 200 zł na koszenie boisk w sołectwach.
S.P. Srokowo: na dodatkowe zajęcia indywidualne z dziećmi szkoły podstawowej –
2 391 zł(płace i pochodne); zmiana między paragrafami kwoty 6 580 zł oraz kwoty
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4 420 zł z wynagrodzeń bezosobowych na wynagrodzenia osobowe i składki należne
od nich.
W GOPS zmniejszono o kwotę 100 zł na zakup materiałów związanych z obsługą
Karty Dużej Rodziny.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję.
Radna Ewa Dudek zapytała czy utrzymanie boisk musi być realizowane ze środków
Funduszu Sołeckiego?
Skarbnik  Gminy  Małgorzata  Cwalina odpowiedziała,  że  niektóre  sołectwa  mają
utrzymanie boisk (w tym koszenie) ujęte w środkach Funduszu sołeckiego. 
Radna Agnieszka Gajowniczek  zapytała czy środki na szkolenie kierowców i badania
psychotechniczne w wysokości 1 150 zł to jest cała kwota na dowożenie dzieci?
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że jest to tylko zwiększenie do
umowy zlecenia ponieważ wcześniej planowano na ten cel 1 500 zł.
Radna  Agnieszka  Gajowniczek zapytała  ile  w  ciągu  2016  roku  gmina  wydała
pieniędzy na kompleks w Leśniewie ponieważ po raz kolejny są zwiększane wydatki?
Jakie są przychody z plaży?
Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że w 2016r. wydatkowano ok.
23 000 zł na kompleks.  Dzienne przychody z plaży wynoszą ok. 80-90 zł.
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander  Kamiński: w związku z  brakiem
dalszej  dyskusji  poprosił  Wiceprzewodniczącego  Piotra  Dziadonia  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r.
Po  odczytaniu  projektu  uchwały  przez  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  Piotra
Dziadonia Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –  13 gł. „za”,
0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę

Nr XXIII/122/16 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 czerwca 2016r.
w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2016r.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Srokowo Aleksander  Kamiński w związku  z  pismem,
które  wpłynęło  ze  Związku  Gmin  „Barcja”  w  Kętrzynie  w  sprawie  wprowadzenia
zmian w statucie związku. Rada Gminy została poproszona o ustosunkowanie się do
proponowanych  zmian.  Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  zostało
przygotowane  stanowisko  w  sprawie  akceptacji  zmiany  Statutu  Związku  Gmin
„Barcja”  w  Kętrzynie  przez  Radcę  Prawnego  po  czym  poprosił  o  przedstawienie
argumentacji Pana Ryszarda Bielańskiego.
Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że przepisy dotyczące zmian w statucie
Międzygminnych Związków zmieniły się z dniem 1 stycznia 2016 r., a zmiana polega
na  tym,  że  każde  zmiany  wymagają  podjęcia  stanowiska  poszczególnych  gmin
należących  do  związku.  Jeśli  Rada Gminy pozytywnie  zechce  zaopiniować  zmiany
w statucie wówczas wyraża to poprzez podjęcie stanowiska w tej sprawie. Uchwała
byłaby  niezbędna  w  przypadku,  gdy  przedstawione  zmiany  nie  zostałyby
zaakceptowane przez Radę Gminy. Kolejną możliwością jest tzw. „milcząca zgoda”.
Która polega na tym, że jeśli w ciągu 30 dni od dnia doręczenia zmian w statucie
rada nie wypowie się w żaden sposób wówczas uważa się, że Rada Gminy jest za
wprowadzeniem  proponowanych  zmian.  Radca  Prawny  powiedział,  że  zostało
przygotowane stanowisko pozytywnie opiniujące przedstawione zmiany polegające
na  rozszerzeniu  kompetencji  związku,  które  w  konsekwencji  idą  do  zwiększenia
możliwości pozyskiwania środków finansowych różnego rodzaju funduszy.
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Radny  Krzysztof  Mościcki poprosił  o  przedstawienie  swojej  opinii  na  ten  temat
przedstawiciela gminy w Związku Gmin „Barcja” radnego Piotra Dziadonia.
Radny  Piotr  Dziadoń powiedział,  że  zmiana dotyczy  zmiany paragrafu  12 Statutu
Związku Gmin „Barcja”, która związana jest z rozwiązaniem Kętrzyńskiego Obszaru
Funkcjonalnego oraz przyjęciem zadań dotychczas realizowanych przez ten podmiot.
W  rzeczywistości  chodzi  o  rozszerzenie  kompetencji  i  zwiększenie  możliwości
pozyskiwania  środków  przez  Związek  Gmin  „Barcja”.  Radny  uważa,  że  przyjęcie
takich zmian byłoby rozsądnym posunięciem, które dzięki nowym zapisom w statucie
ułatwi pozyskiwanie środków m.in. na takie zadania jak: podejmowanie działań na
rzecz  budowy  ścieżek  rowerowych,  na  rzecz  rozwoju  transportu  publicznego
zbiorowego,  planowanie  strategiczne  i  przestrzenne,  promowanie  zdrowego  stylu
życia, prowadzenia działań na rzecz profilaktyki zdrowotnej i inne.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Kamiński poprosił  Wiceprzewodniczącego
Rady  Gminy  Piotra  Dziadonia  o  odczytanie  Stanowiska  Rady  Gminy,  a  następnie
poddał je pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –  13 gł. „za”,
0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła stanowisko w sprawie

akceptacji zmiany Statutu Związku Gmin „Barcja” w Kętrzynie.

Stanowisko stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.4. i  przystąpił do realizacji pkt 11. 
porządku obrad.

Pkt.11
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w związku wniesieniem 
interpelacji przez radna Ewę Dudek poprosił o udzielenie na nią odpowiedzi.
Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że udzieli odpowiedzi na piśmie.  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11. i  przystąpił do realizacji pkt 12. 
porządku obrad.

Pkt. 12.

Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję.
1.Radna Ewa Dudek zapytała Panią Skarbnik jaka jest wysokość otrzymanego zwrotu
podatku Vat i czy otrzymaliśmy decyzję w sprawie zwrotu drugiej części Vatu?
Skarbnik  Gminy  Małgorzata  Cwalina odpowiedziała,  że  na  konto  Gminy  wpłynęły
642 tys. zł. Jeśli chodzi o decyzję w sprawie zwrotu drugiej części podatku Vat to
jeszcze jej nie otrzymaliśmy, ale w przeciągu kilku dni dostaniemy odpowiedź.
Łączny zwrot całego podatku to ok. 1 mln 800 tys. zł. 
2.Wójt  Gminy  Franciszek  Andruszkiewicz powiedział,  że  gmina  planuje  wejść  we
współpracę z obwodem Kaliningradzkim dzięki czemu gmina będzie mogła pozyskać
środki unijne na programy przygraniczne. Wstępne rozmowy zostały już nawiązane,
a w sierpniu zostanie podpisane porozumienie.
3.Radna  Agnieszka  Gajowniczek zapytała  kiedy  zostanie  postawiony  szyld
informujący o zjeździe na kompleks wypoczynkowy w Leśniewie? Radna powiedziała,
że  trzy  miesiące  temu  składała  interpelację  odnośnie  przejścia  dla  pieszych
w Srokowie i do dnia dzisiejszego nie ma żadnych informacji zwrotnych.
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Kierownik  Referatu  Gospodarki  Terenowej  Marek  Olszewski powiedział,  że  urząd
otrzymał odpowiedzi z Rejonu Dróg i zostaną one przekazane radnym. Jeśli chodzi
o szyld będzie on ustawiony w najbliższych dniach.
4.Radna  Ewa  Dudek zapytała  czy  zostały  podjęte  jakiekolwiek  działania  pod
względem zakupu autobusu na przewóz dzieci do szkół? Radna uważa, że czasu jest
coraz mniej i jak najszybciej powinny być zakupione dwa pojazdy, a nie jeden. 
Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że na dzień dzisiejszy autobusy
przechodzą remonty, a dodatkowo będzie zakupiony gimbus szkolny. Nie wiemy ile
nas będzie kosztował zakup.
Radna  Ewa  Dudek zasugerowała,  aby  gmina  kupiła  dwa  pojazdy  czyli  gimbus
i dodatkowo mniejszy. 
Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że na razie powinniśmy się skupić
na zakupie jednego gimbusa.
Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że Wójt zbywa radnych swoimi obietnicami.
Radna zapytała  jaka kwota jest  przeznaczona na zakup autobusu,  jaki  to  będzie
rocznik?
Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że po ogłoszeniu naboru
nie wiemy jakie oferty wpłyną na zapytanie konkursowe ponieważ jeszcze na nie
czekamy. Jeśli chodzi o wiek autobusu to nie stać nas na kupno nowego pojazdu.
Radna Ewa Dudek zapytała  jakie  roczniki  pojazdów będą brane pod uwagę przy
zakupie? Radna uważa, że powinno się zadbać o to, aby pojazdy przewożące dzieci
były  jak  najmłodsze  i  nie  należy  sugerować  się  wymianą  lub  zamianą  części  do
starych autobusów.
Wójt  Gminy  Srokowo  Franciszek  Andruszkiewicz odpowiedział,  że  nie  może
odpowiedzieć  na  to  pytanie  ponieważ  nie  wie  jakie  oferty  wpłyną  na  zapytania
konkursowe. 
5.Sołtys Henryk Flis powiedział, że został źle ustawiony znak „Leśniewo Kolonia”, 
który pomyłkowo postawiono na Kaczorach. Sołtys poprosił o przestawienie tablicy 
informacyjnej.

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12. i  przystąpił do realizacji pkt 13. 
porządku obrad.

Pkt. 13
Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wypowiadając formułę            
„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XXIII sesji Rady Gminy 
Srokowo” o godz. 16.00 zamknął obrady sesji.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę.

Protokół obejmuje 23 strony i 21 załączników.

                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy
                                                                       
                                                                                       Aleksander Kamiński

Protokół sporządziła:  
 Olga Szostek
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